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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 7. oktober 2010 
stillet følgende spørgsmål nr. 13 (Alm. del) som hermed besvares.

Spørgsmål 13:

”Vil ministeren i forlængelse af besvarelse af FLF alm. del – samrådsspm. A om 
slagmærker den 6. oktober 2010 oplyse, hvor mange slagmærker der opdages efter 
slagtning?”

Svar:

Jeg har forelagt spørgsmålet for Fødevarestyrelsen, der oplyser følgende:

”Slagmærker kan opdages ved kontrollen på slagteriet af de levende svin (ante mortem) 
eller ved kontrollen af slagtekroppene (post mortem). Dyrlægen på slagteriet anmelder 
til politiet, at der er konstateret svin med slagmærker, men oplyser ikke nødvendigvis i 
anmeldelsen, om slagmærkerne allerede blev observeret ved det levende syn. 
Slagmærker vil under alle omstændigheder kunne ses efter slagtning. Det er dog 
Fødevarestyrelsens vurdering, at så godt som alle slagmærker opdages ved den 
rutinemæssige kødkontrol, dvs. post mortem. Det vil ofte være svært at se mærkerne, 
inden grisene slagtes, da grisene kan være beskidte og er dækket af børster. Efter 
slagtning er skidt og børster fjernet fra huden, og eventuelle slagmærker fremstår 
tydeligere.”
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